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REVISTA PRESEI

• F.S.L.I. PETROL-ENERGIE continuă lupta împotriva abuzurilor
îndreptate asupra membrilor săi:

Angajați din Petrol-Energie ies de mâine în stradă și apără
drepturile salariaților transferați la contractori neserioși ai OMV

Petrom

FEDERAȚIA SINDICATELOR LIBERE ȘI INDEPENDENTE
PETROL ENERGIE (F.S.L.I. PETROL-ENERGIE) anunță că astazi,
26.11.2020, în intervalul orar 10:00-12:00, va avea loc primul protest în
stradă pentru susținerea membrilor săi ale căror drepturi sunt încălcate
constant și flagrant în ultimul an de către contractorul OMV Petrom,
Grup Servicii Petroliere Offshore (GSP OFFSHORE). Acțiunea de
pichetare va fi organizată cu respectarea numărului maxim de participanți
potrivit normelor, reglementărilor legale și recomandărilor generate de
contextul creat de pandemia COVID-19, protecția și siguranța
participanților fiind prioritare.

Revendicările se referă la respectarea drepturilor angajaților, conform
angajamentelor asumate de contractor prin semnarea contractului cu
cedentul OMV Petrom și a Protocolului cu Sindicatul Național Petrom
pentru onorarea prevederilor Contractului Colectiv de Muncă aplicabil la
data transferului. Printre marile disfuncționalități raportate în mod repetat
în ultimele 12 luni, se numără achitarea cu mare întârziere, nejustificată, a
unor venituri, neplata orelor suplimentare și a altor sume de bani datorate
precum și a primelor de performanță. Extrem de grav este faptul că există
și copii care sunt victime ale indiferenței față de lege ale acestui
contractor, care nu a plătit pensiile alimentare mai multe luni deși a oprit
la sursă sumele, afectând astfel drepturile legale ale acestor copii,
dezvoltarea și educația lor. Chiar și acum, angajații spun aceste sume sunt
întârziate de două luni.
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„Suntem încă o dată uimiți de modul original în care
contractorul GSP Offshore alege să interpreteze clauzele
Contractului Colectiv de Muncă și respectarea
obligațiilor legale, declarând public că situația
angajaților transferați a fost și este una favorabilă, deși
Inspectoratul Teritorial de Muncă Constanța, care a
întreprins controale și verificări și a dispus aplicarea
unor sancțiuni contravenționale. Obiectivitatea noastră
este probată de faptul că semnalizarea situațiilor de
încălcare a CCM a fost făcută în raport cu modul în care
cedentul OMV Petrom s-a raportat la clauzele pe care
le-a respectat întocmai până la momentul transferului și
nicidecum la vreo „interpretare” a noastră. Suntem
convinși că nici de această data, încercarea de
subminare a credibilității Sindicatului nostru
reprezentativ prin acuze calomnioase, afirmații
nefondate despre așa-zise interferențe și declarații de
rea-credință făcute la adresa reprezentanților
Sindicatului nostru nu va avea succes. Nu ne vom lăsa
intimidați și vom continua lupta pentru apărarea
drepturilor cu adevărul de partea noastră”, declară
Colegiul de Conducere F.S.L.I. Petrol-Energie

Întregul program de proteste este adaptat reglementărilor legale și
recomandărilor generate de contextul creat de pandemia COVID-19,
protecția și siguranța participanților fiind prioritare.

FEDERAȚIA SINDICATELOR LIBERE și INDEPENDENTE
PETROL-ENERGIE (F.S.L.I. PETROL-ENERGIE) reunește pe baza
liberului consimțământ Sindicatele Libere Independente, Asociațiile și
Ligile cu caracter apolitic din cadrul Industriei Petroliere din Romania,
care au dobândit în prealabil personalitate juridică și care se angajează să
respecte Statutul Federației. La mai bine de 30 de ani de la înființare,
F.S.L.I. PETROL-ENERGIE luptă și acum pentru reprezentare, pentru
demnitate și respect la locul de muncă, și, foarte important, pentru șanse
de evoluție, de creștere profesională, pentru asigurarea pensiei și pentru
venituri echitabile. Determinarea și grija față de oameni ale F.S.L.I.
PETROL-ENERGIE sunt recunoscute și de organisme sindicale naționale
și internaționale de prestigiu la care suntem afiliați: C.N.S.L.R. Frăția,
Federația Internațională IndustriALL G.U., Federația Internațională
IndustriAll E.U.

(Sursa: Departament Comunicare F.S.LI. PETROL-ENERGIE)
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• Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă - prezentat joi

Planul Naţional de Redresare şi Rezilienţă va fi prezentat public joi.

"Este un plan amplu şi vom avea peste 30 de miliarde de euro din fonduri
europene pentru a finanţa măsurile din acest plan. Este o măsură foarte
largă care se referă şi la reforme, şi la măsuri de infrastructură şi la multe
sectoare care trebuie să fie şi modernizate, dar şi redresate", declara, la
sfârşitul săptămânii trecute, preşedintele Klaus Iohannis.

El menţiona că, după prezentare, Planul Naţional de Redresare şi
Rezilienţă va fi dezbătut public "pentru a putea îngloba toate opiniile care
sunt pertinente".

Ulterior, planul va fi prezentat la Bruxelles şi anul viitor va începe
finanţarea.

Evenimentul de lansare va avea loc joi seara, la el urmând să participe
prim-ministrul Ludovic Orban şi membrii Guvernului.

(Sursa: Agerpres)

• Ministrul Mediului prezintă, joi, detalii despre ediţia 2020 a
programului "Rabla pentru electrocasnice"

Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Mircea Fechet, va susţine, joi, o
conferinţă de presă în cadrul căreia vor fi prezentate detalii legate de
lansarea programului "Rabla pentru electrocasnice 2020".

La începutul lunii noiembrie, Fechet anunţa că "Rabla pentru
electrocasnice" se suplimentează cu două noi categorii de produse,
respectiv tablete şi laptopuri.

Conform planului de proiecte al AFM pentru acest an, publicat în
primăvara acestui an, pentru Programul naţional de înlocuire a
echipamentelor electrice şi electronice uzate cu unele mai performante
din punct de vedere energetic ("Rabla pentru Electrocasnice") era
prevăzut un buget total de 30 milioane de lei, ce va permite înlocuirea a
aproximativ 100.000 de electrocasnice vechi, uzate din punct de vedere
fizic şi moral cu unele mai performante din perspectiva consumului
energetic.



CNSLR Fratia Revista Presei 26 noiembrie 2020 4

În 2019, programul guvernamental a beneficiat o alocare de 40 de
milioane de lei, fiind acordate vouchere valorice, pe baza cărora românii
au avut posibilitatea să-şi cumpere un produs nou - de la maşină de spălat
rufe sau maşină de spălat vase până la aparate de aer condiţionat sau
frigidere/combine frigorifice/lăzi frigorifice/congelatoare şi televizoare.

Datele oficiale referitoare la acest program arată că, în total, anul trecut,
au fost aprobate 49.118 de cereri pentru 89.193 de vouchere.

(Sursa: Agerpres)

• Ministrul de Finanțe a semnat plata avansului către Comisia
Europeană pentru vaccinul anti-COVID, în valoare de 12 milioane
de euro.

”Am semnat plata externă către CE, reprezentând avans vaccin
COVID-19, in suma de 12.058.345 Euro!”, a anunțat Florin Cîțu,
ministrul Finanțelor, pe pagina sa de Facebook.

Ministrul Sănătății anunța la începutul lunii septembrie că România va
primi prin Comisia Europeană 10,7 milioane de doze. ”României, din
prima tranșă de 30 de milioane de doze, îi revine 4%, în jur de 1.290.000
de doze”, a afirmat Tătaru.

Comisia Europeană a anunțat recent că utilizarea vaccinurilor Pfizer și
Moderna în UE ar putea fi autorizată în a doua jumătate a lunii decembrie.

Blocul comunitar a încheiat un contract cu companiile farmaceutice Pfizer
şi BioNTech pentru achiziția a 300 de milioane de doze de vaccin.
Totodată, a încheiat un acord cu gigantul farmaceutic francez Sanofi și a
rezervat 300 de milioane de doze dintr-un viitor vaccin.

(Sursa: biziday.ro)

https://www.digi24.ro/stiri/romania-va-primi-1-290-000-de-doze-de-vaccin-anti-covid-19-din-prima-transa-cumparata-de-uniunea-europeana-1362631/?source=biziday
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• Ministrul Economiei, despre ajutorul de stat pentru HoReCa:
Vorbim de peste 50.000 de firme, o valoare maxima a ajutorului de
stat limitata, plafonata la 800.000 de euro

Ministrul Economiei, Virgil Popescu, a declarat ca in sedinta de Guvern
de joi se va discuta in prima lectura Ordonanta care prevede ajutor de stat
pentru companiile din sectorul HoReCa. Vor fi aproximativ 50.000 de
beneficiari, iar suma maxima care va putea fi accesata este 800.000 de
euro.

"Astazi am avut o intalnire cu reprezentantii HoReCa la Guvern,
impreuna cu primul-ministru. Am avut o discutie vizavi de problemele
care sunt in sectorul HoReCa si le-am adus la cunostinta ca maine, in
sedinta de Guvern, o sa citim in prima lectura o Ordonanta de Guvern,
prin care vrem sa acordam un ajutor de stat de 20% din pierderea cifrei de
afacere aferenta anului 2020 fata de 2019. Ca sa se inteleaga foarte bine,
un antreprenor in domeniul HoReCa isi calculeaza cifra de afaceri pe anul
2020, cifra de afaceri pe 2019, face diferenta intre 2020 si 2019 - daca
rezultatul este negativ, adica cifra a scazut fata de 2019, 20% din
diferenta este pur si simplu ajutor de stat dat direct catre compania
respectiva. Direct in cont (n.r. - se varsa banii), de la Ministerul
Economiei. Va fi o schema de ajutor de stat directa, gestionata de
Ministerul Economiei. Va fi o aplicatie informatica, asa cum am dat
drumul si la celelalte aplicatii informatice. Practic, va fi din dreptul unui
calculator o evaluare automata, pe Ministerul Economiei (n.r. - site-ul),
va fi un program al Ministerului Economiei", a explicat Virgil Popescu,
miercuri seara, la B1 TV.

Ministrul a explicat ca se va verifica daca cifra de afaceri este aferenta
codurilor CAEN.

"Ceea ce va trebui sa verificam este ca cifra de afaceri sa fie aferenta
codurilor CAEN de HoReCa, pentru ca exista posibilitatea ca o companie,
chiar din domeniul HoReCa, sa mai aiba si alte coduri CAEN care nu
sunt din domeniul HoReCa", a declarat ministrul.

Intrebat cand va incepe programul, ministrul Economiei a raspuns ca
acesta va demara de la inceputul anului viitor, dupa ce firmele vor avea
cifra de afaceri pe acest an. Ministrul a vorbit si despre suma maxima pe
care o poate accesa o firma din domeniul HoReCa.

https://ziare.com/virgil-popescu/
https://ziare.com/virgil-popescu/ministrul-economiei-stiri/
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"Noi am notificat schema la Consiliul Concurentei, care, evident, isi va
da un aviz pe ea si o va trimite la Comisia Europeana. In urma aprobarii
de catre Comisia Europeana, putem spune ca putem lansa aceasta schema.
Vorbim de in jur de peste 50.000 de firme, o valoare maxima a ajutorului
de stat este limitata, plafonata la 800.000 de euro pentru ca atata poate fi
ajutorul acordat in aceasta perioada de pandemie - este o decizie a
Comisiei Europene - per companie maxim. Poate sa fie mai putin. Ca sa
ia 800.000 de euro, ar trebui sa aiba o pierdere de 4 milioane de euro.
Maximul bugetului care poate fi - daca vorbim de 50 si ceva de mii de
firme, ne inchidem in 500 de milioane de euro pe total", a d

Vorbim de peste 50.000 de firme, o valoare maxima a ajutorului de stat
limitata, plafonata la 800.000 de euro
Ministrul Economiei, Virgil Popescu, a declarat ca in sedinta de Guvern
de joi se va discuta in prima lectura Ordonanta care prevede ajutor de stat
pentru companiile din sectorul HoReCa. Vor fi aproximativ 50.000 de
beneficiari, iar suma maxima care va putea fi accesata este 800.000 de
euro.

"Astazi am avut o intalnire cu reprezentantii HoReCa la Guvern,
impreuna cu primul-ministru. Am avut o discutie vizavi de problemele
care sunt in sectorul HoReCa si le-am adus la cunostinta ca maine, in
sedinta de Guvern, o sa citim in prima lectura o Ordonanta de Guvern,
prin care vrem sa acordam un ajutor de stat de 20% din pierderea cifrei de
afacere aferenta anului 2020 fata de 2019. Ca sa se inteleaga foarte bine,
un antreprenor in domeniul HoReCa isi calculeaza cifra de afaceri pe anul
2020, cifra de afaceri pe 2019, face diferenta intre 2020 si 2019 - daca
rezultatul este negativ, adica cifra a scazut fata de 2019, 20% din
diferenta este pur si simplu ajutor de stat dat direct catre compania
respectiva. Direct in cont (n.r. - se varsa banii), de la Ministerul
Economiei. Va fi o schema de ajutor de stat directa, gestionata de
Ministerul Economiei. Va fi o aplicatie informatica, asa cum am dat
drumul si la celelalte aplicatii informatice. Practic, va fi din dreptul unui
calculator o evaluare automata, pe Ministerul Economiei (n.r. - site-ul),
va fi un program al Ministerului Economiei", a explicat Virgil Popescu,
miercuri seara, la B1 TV.

Ministrul a explicat ca se va verifica daca cifra de afaceri este aferenta
codurilor CAEN.

https://ziare.com/virgil-popescu/
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"Ceea ce va trebui sa verificam este ca cifra de afaceri sa fie aferenta
codurilor CAEN de HoReCa, pentru ca exista posibilitatea ca o companie,
chiar din domeniul HoReCa, sa mai aiba si alte coduri CAEN care nu
sunt din domeniul HoReCa", a declarat ministrul.

Intrebat cand va incepe programul, ministrul Economiei a raspuns ca
acesta va demara de la inceputul anului viitor, dupa ce firmele vor avea
cifra de afaceri pe acest an. Ministrul a vorbit si despre suma maxima pe
care o poate accesa o firma din domeniul HoReCa.

"Noi am notificat schema la Consiliul Concurentei, care, evident, isi va
da un aviz pe ea si o va trimite la Comisia Europeana. In urma aprobarii
de catre Comisia Europeana, putem spune ca putem lansa aceasta schema.
Vorbim de in jur de peste 50.000 de firme, o valoare maxima a ajutorului
de stat este limitata, plafonata la 800.000 de euro pentru ca atata poate fi
ajutorul acordat in aceasta perioada de pandemie - este o decizie a
Comisiei Europene - per companie maxim. Poate sa fie mai putin. Ca sa
ia 800.000 de euro, ar trebui sa aiba o pierdere de 4 milioane de euro.
Maximul bugetului care poate fi - daca vorbim de 50 si ceva de mii de
firme, ne inchidem in 500 de milioane de euro pe total", a declarat
ministrul.

Virgil Popescu a explicat ca i se pare "cu bun simt" ca din acesti bani,
firmele sa plateasca si parte din datoriile la stat.

"O sa fie conditiile de ajutor de stat care sunt pe regulamentul european,
adica sa nu fie in dificultate, sa nu aiba de returnat un ajutor de stat, sa nu
fie in reorganizare sau in faliment. Daca are datorii la stat, se califica,
pentru ca cu banii acestia, evident, vom dori sa isi plateasca si datorii la
stat si ceea ce le-am spus - si probabil va fi o conditie pe care o vom
introduce - nu vom lasa ca din acesti bani sa isi ridice dividende. Adica
mi se pare cu bun simt", a mai precizat Popescu.
eclarat ministrul.

Virgil Popescu a explicat ca i se pare "cu bun simt" ca din acesti bani,
firmele sa plateasca si parte din datoriile la stat.

"O sa fie conditiile de ajutor de stat care sunt pe regulamentul european,
adica sa nu fie in dificultate, sa nu aiba de returnat un ajutor de stat, sa nu
fie in reorganizare sau in faliment.

https://ziare.com/virgil-popescu/ministrul-economiei-stiri/
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Daca are datorii la stat, se califica, pentru ca cu banii acestia, evident,
vom dori sa isi plateasca si datorii la stat si ceea ce le-am spus - si
probabil va fi o conditie pe care o vom introduce - nu vom lasa ca din
acesti bani sa isi ridice dividende. Adica mi se pare cu bun simt", a mai
precizat Popescu.

(Sursa: ziare.com)

• Modificări fiscale masive decise în Parlament - clarificări privind
răspunderea profesiilor liberale pentru obligațiile fiscale,
microîntreprinderi, consolidarea fiscală, inspecții fiscale

Camera Deputaților, ca for decizional, a adoptat ieri două proiecte de acte
normative care aduc un număr mare de modificări Codului Fiscal și
Codului de Procedură Fiscală. Proiectele de lege au fost depuse în
Parlament încă din toamna anului trecut de către senatorul Eugen
Teodorovici, la momentul respectiv și ministru al Finanțelor, după ce
inițial au fost pregătite de către Ministerul Finanțelor pentru a fi asumate
de Guvern. Mare parte a modificărilor au fost solicitate anterior de către
mediul de afaceri. Înainte de a fi prezentată aici, informația a fost
anunțată cu mult înainte pe Profit Insider Pentru a intra în vigoare, cele
două legi trebuie promulgate și publicate în Monitorul Oficial.

Cele două legi aduc zeci de pagini de modificări Codului Fiscal și
Codului de Procedură Fiscală, printre care:

Clarificări privind răspundere cu bunurile personale a persoanelor fizice
care desfășoară activități independente

Este introdusă precizarea că persoanele fizice care desfășoară activități
economice în mod independent răspund pentru obligațiile fiscale datorate
ca urmare a desfășurării profesiei sau activității cu bunurile din
patrimoniul de afectațiune. Dacă acestea nu sunt suficiente, pot fi
urmărite și celelalte bunuri ale debitorului.
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Astfel, persoana fizică răspune cu întreg patrimoniul personal pentru
obligațiile datorate ca urmare a exercitării activității, cu mențiunea că
răspunderea cu bunurile personale este subsidiară, în sensul că Fiscul va
efectua demersurile de recuperare inițial prin executarea bunurilor din
patrimoniul afacerilor și dacă acestea sunt insuficiente, va trece la
demersuri pentru executarea bunurilor personale.

Inițiatorul precizează că actuala formă a Codului de procedură fiscală
prevede modul în care răspunde o persoană care desfășoară o profesie
liberă, fără ca textul să prevadă situația persoanelor care desfășoară
activități economice în mod independent, iar în practica ANAF au fost
constatate unele dificultăți în recuperarea creanțelor bugetare datorate de
către aceste persoane fizice.

Forma nouă

La articolul 23, alineatul (3) se modifică și va avea următorul cuprins:

„(3) Persoana fizică care desfășoară o profesie liberă sau exercită o
activitate economică în mod independent într-una din formele prevăzute
de Ordonanța de urgență a Guvernului nr.44/2008 privind desfășurarea
activităților economice de către persoanele fizice autorizate,
întreprinderile individuale și întreprinderile familiale, aprobată cu
modificări și completări prin Legea nr.182/2016, cu modificările și
completările ulterioare, răspunde pentru obligațiile fiscale datorate ca
urmare a exercitării profesiei sau activității cu bunurile din patrimoniul de
afectațiune. Dacă acestea nu sunt suficiente pentru recuperarea creanțelor
fiscale, pot fi urmărite și celelalte bunuri ale debitorului. Dispozițiile
art.31, 32 și ale art.2324 alin.(3) din Legea nr.287/2009 - Codul civil,
republicată, cu modificările ulterioare, sunt aplicabile.”

La articolul 23, după alineatul (3) se introduce un nou alineat, alin.(4), cu
următorul cuprins:

„(4) Preluarea obligației fiscale potrivit prezentului articol se realizează
prin comunicarea unei decizii către persoanele care devin debitori.”
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Actuala formă

(3) Persoana fizică care desfășoară o profesie liberă răspunde pentru
obligațiile fiscale datorate ca urmare a exercitării profesiei cu bunurile din
patrimoniul de afectațiune. Dacă acestea nu sunt suficiente pentru
recuperarea creanțelor fiscale, pot fi urmărite și celelalte bunuri ale
debitorului. Dispozițiile art. 31, 32 și ale art. 2.324 alin. (3) din Codul
civil sunt aplicabile.

O altă modificare importantă - reglementarea impozitării avantajului în
natură rezultat din utilizarea în interes personal a mașinii de serviciu în
cazul microîntreprinderilor și firmelor cărora li se aplică impozitul
specific Art. 76: Definirea veniturilor din salarii și asimilate salariilor

(4) Următoarele venituri nu sunt impozabile, în înțelesul impozitului pe
venit:

La articolul 76 alineatul (4), după litera ț) se introduce o nouă literă, lit.ț1),
cu următorul cuprins: „ț1) avantajele sub forma utilizării în scop personal
a vehiculelor prevăzute la art.25 alin.(3) lit.l) care nu sunt utilizate
exclusiv în scopul activității economice, aflate în proprietatea sau
folosința persoanelor juridice ce aplică regimul de impozitare al
microîntreprinderilor sau impozitul specific unor activități.”

Alte modificări

În domeniul Codului Fiscal Consolidarea fiscală a impozitului pe
profit datorat de grupurile fiscale de firme;

Dezvoltarea conceptului de ”loc al conducerii efective” pentru
persoanele juridice nerezidente înregistrate într-un stat cu care România
are încheiată Convenție de evitarea a dublei impuneri, potrivit legislației
acelui stat, dar care sunt controlate și gestionate din România. Aceste
persoane juridice străine cu locul de exercitare a conducerii efective în
România vor datora impozit pe profit pentru profitul impozabil obținut
din orice sursă, atât din România, cât și din străinătate;

Excluderea din sfera veniturilor impozabile, pentru veniturile din
salarii, a folosirii în scop personal a anumitor vehicule care nu sunt
utilizate exclusiv în scopul activității economice și se află în patrimoniul
persoanelor juridice ce aplică regimul de impozitare a
microîntreprinderilor sau impozitul specific unor activități;
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Reglementarea obligațiilor de calcul, reținere, plată și declarare a
impozitului pe venit și a contribuțiilor sociale obligatorii, aferente
avantajelor în bani și în natură primite de angajat de la terți.

Proiectul de lege adoptat de Senat

Ultimele modificări aduse în Comisia de Buget Finanțe a Camerei
Deputaților

În domeniul procedurii fiscale

Suspendarea inspecției fiscale în situația sesizării organelor judiciare,
în considerarea faptului că CEDO a criticat România prin prisma faptului
că, prin procedurile în vigoare, a permis ca referitor la același
contribuabil și pentru aceeași situație de fapt să se declanșeze două
proceduri: o procedură administrativă și o procedură penală.

Posibilitatea efectuării reverificării inspecției și la cererea
contribuabilului în cazul în care sunt îndeplinite cumulativ condițiile
prevăzute de lege. Sancțiunea cu nulitatea a actului administrativ fiscal în
situația în care organul fiscal nu respectă anumite obligații stabilite de
lege în sarcina acestuia.

Schimbarea competenței de soluționare a contestațiilor de la ANAF
la MFP. Scopul acestei măsuri este de a crește gradul de încredere a
contribuabililor în sistemul fiscal prin asigurarea unui nivel superior de
independență și, implicit, premise pentru creșterea imparțialității în luarea
deciziilor cu privire la contestațiile formulate de contribuabili împotriva
tuturor actelor emise de administrația fiscală. Practic, structurile de
soluționare a contestațiilor existente la nivelul ANAF vor fi preluate în
cadrul MFP.

Reglementarea posibilității de reexaminare a deciziei de soluționare a
contestației în anumite situații, expres prevăzute de lege în scopul
încetării procedurilor judiciare costisitoare atât pentru contribuabili, cât și
pentru administrația fiscală, degrevarea instanțelor judecătorești de
asemenea litigii și evitarea plății de către organele fiscale de cheltuieli de
judecată, dobânzi sau alte sume în cazul în care se apreciază că actul emis
nu este în conformitate cu dispozițiile legale.
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Proiectul de lege adoptat de Senat

Ultimele modificări aduse în Comisia de Buget Finanțe a Camerei
Deputaților

(Sursa: profit.ro)

• ANOFM organizează 77 de programe de formare profesională, în
decembrie

Agenţia Naţională pentru Ocuparea Forţei de Muncă (ANOFM) va
organiza, în decursul lunii decembrie, un număr de 77 de programe de
formare profesională, la nivel naţional.

Potrivit unui comunicat al instituţiei, transmis joi AGERPRES,
programele cu cele mai multe locuri disponibile vizează calificări,
precum: operator introducere validare şi prelucrare date - pentru 120
persoane, lucrător în comerţ (104), contabil (62), competenţe cheie -
comunicare în limba engleză (42), frizer, coafor, manichiură, pedichiură
(42), inspector în domeniul sănătăţii şi securităţii în muncă (42), instalator
instalaţii tehnico-sanitare şi de gaze (34), agent vânzări (28), competenţe
antreprenoriale (28) şi electrician constructor (28).

Judeţele în care se vor organiza cele mai multe cursuri, cu număr mare de
participanţi, sunt: Vrancea (252 de persoane), Bucureşti (90) şi
Dâmboviţa (84).

ANOFM precizează că persoanele interesate de aceste cursuri se pot
adresa agenţiei teritoriale pentru ocuparea forţei de muncă în a cărei rază
au domiciliul sau reşedinţa sau pot vizualiza oferta de cursuri
pe www.anofm.ro, la secţiunea "Persoane fizice/Cursuri de formare
profesională"

(Sursa: Agerpres)

http://www.anofm.ro/
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• ASF a emis certificatul de înregistrare a acţiunilor 2Performant
în vederea admiterii la tranzacţionare

Autoritatea de Supraveghere Financiară (ASF) a decis eliberarea
certificatului de înregistrare a acţiunilor companiei de tehnologie
2Performant, liderul pieţei de marketing afiliat din România, în vederea
admiterii acestora la tranzacţionare pe Sistemul Multilateral de
Tranzacţionare a BVB (piaţa AeRo).

Potrivit unui comunicat al companiei, remis joi AGERPRES, decizia a
fost luată în şedinţa de miercuri, iar reprezentanţii 2Performant se
aşteaptă ca acţiunile să intre la tranzacţionare până la finalul acestui an.
Acţiunile vor fi tranzacţionate sub simbolul 2P.

Următorul pas în demersurile oficiale de listare la bursă îl reprezintă
susţinerea cererii de admitere în faţa Comisiei de Admitere la
Tranzacţionare a Bursei de Valori Bucureşti, precizează compania.

În luna iulie a acestui an, 2Performant şi-a anunţat intenţia de listare pe
piaţa AeRo a Bursei de Valori Bucureşti şi colaborarea cu Goldring, unul
dintre cei mai activi brokeri pe piaţa românească de capital.

"Direct conectată la accelerarea semnificativă a comerţului online în
această pandemie şi la evoluţia marketingului digital, compania de
tehnologie 2Performant are un potenţial ridicat de creştere. Pentru primul
semestru al anului 2020 compania a raportat o creştere a cifrei de afaceri
cu 37,5% faţă de aceeaşi perioadă a anului trecut, ajungând la peste 9
milioane de lei. Totodată, compania a generat în aceeaşi perioadă vânzări
pentru clienţii săi cu 54,1% mai mari, în valoare de peste 27 milioane de
euro (TVA inclus). Comparativ cu aceeaşi perioadă a anului trecut,
indicele EBITDA a crescut în semestrul 1 cu 129%. Listarea tehnică la
BVB reprezintă primul pas din strategia de finanţare prin instrumentele
oferite de Bursă, pe termen lung, prin care 2Performant îşi propune să îşi
consolideze şi dezvolte business-ul şi să capteze cât mai mult din
creşterea comerţului online", se arată în comunicatul companiei.

Structura actuală a acţionariatului este formată din 44 de acţionari, dintre
care: Dorin Boerescu, director general şi acţionar major 2Performant
(38,7%), Radu Spineanu, fondator 2Performant (10,1%), Sergiu Neguţ,
membru în boardul consultativ 2Performant (7%).
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Business-ul 2Performant este în prezent condus de Dorin Boerescu
(director general), Irina Dumitraşcu (CTO), Bogdan Aron (CFO) şi are un
board consultativ format din Sergiu Neguţ (investitor şi cofondator
Fintech OS), Vladimir Oane (antreprenor şi cofondator Deepstash) şi
Matei Pavel (antreprenor, investitor şi cofondator T-Me Studios).

În cei 12 ani de activitate, 2Performant a înregistrat o creştere susţinută şi
a trecut prin multiple runde de finanţare, compania având experienţă în
lucrul cu business angels. 2Performant a devenit societate pe acţiuni din
2015 şi tot de atunci este auditată. Ca urmare a eforturilor susţinute de
business din ultimii ani, a investiţiilor de peste 1 milion de euro în propria
tehnologie dezvoltată şi operată de echipă internă de developeri,
compania a putut capta creşterea spectaculoasă a comerţului digital
generată de schimbările din pandemie.

2Performant este o companie românească de tehnologie ce dezvoltă,
operează şi monetizează 2Performant.com - platformă integrată de
marketing afiliat şi influencer marketing. Prin această platformă
business-urile pot apela la parteneri, afiliaţi şi influenceri, cu care pot
lucra prin cele două modele de colaborare disponibile în acest moment:
marketing afiliat şi influencer marketing. Conform datelor companiei,
2Performant este cea mai mare sursă locală de trafic pentru magazinele
online din România, aducând lunar aproximativ 4,5 milioane de clickuri
pentru clienţii din portofoliu.

Compania este cea care a lansat în România prima reţea de marketing
afiliat sub denumirea 2Parale.ro. Trei ani mai târziu a urmat intrarea în
piaţa din Bulgaria. În 2016 platforma şi operaţiunile migrează pe
2Performant.com, o nouă soluţie tehnică şi un mod nou de operare care
pun accentul pe self-service şi prepay ca soluţie de plată. Firma a investit
până acum peste 1 milion de euro în tehnologie pentru creşterea
performanţelor, eficientizarea proceselor, lansarea unei platforme de
influencer marketing, uşurarea şi îmbunătăţirea experienţei de utilizare
(UX & UI).

Cu o viziune unică despre uberizarea marketingului bazată pe
performanţă şi transparenţă, 2Performant a reuşit în aceşti ani de
activitate să intermedieze prin platforma de marketing afiliat vânzări în
valoare de peste 200 de milioane de euro, prin mai mult de 400 de
milioane de clickuri, pentru peste 600 de jucători din eCommerce din
România şi din regiune, din peste 30 de industrii.

(Sursa: Agerpres)
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• Curtea Constitutionala: Modificarile aduse legii salarizarii sunt
neconstitutionale

Curtea Constitutionala a Romaniei a admis miercuri, 25 noiembrie,
sesizarea liberalilor referitoare la modificarea si completarea Legii-cadru
153/2017 privind salarizarea personalului platit din fonduri publice, au
precizat, pentru Agerpres, surse din CCR.

PNL arata in sesizarea trimisa Curtii Constitutionale ca legea incalca
principiul bicameralismului, in contextul unei forme semnificativ diferite
a legii adoptate de Camera Deputatilor in raport cu cea adoptata de Senat,
a unor deosebiri majore de continut juridic intre cele doua forme, cat si
reglementarea unor elemente importante care se abat de la obiectivul
urmarit de initiatori.

Liberalii invoca si incalcarea principiului responsabilitatii fiscal-bugetare.

"Prin stabilirea unor sporuri care in prezent nu sunt reglementate prin
legea salarizarii unitare, Legea-cadru 153/2017 privind salarizarea
personalului platit din fonduri publice, Parlamentul procedeaza la
modificarea implicita a Legii 5/2020, Legea bugetului de stat pentru anul
2020, deoarece sunt evidente implicatiile bugetare ale adaosurilor
salariale reglementate prin dispozitiile de completare adoptate de Camera
decizionala, Camera Deputatilor. In contra dispozitiilor constitutionale si
jurisprudentei Curtii, legiuitorul a ales sa adopte legea fara consultarea
Guvernului cu privire la impactul reglementarii asupra Legii 5/2020
privind bugetul de stat pentru anul 2020, cu modificarile si completarile
ulterioare, nesolicitand fisa financiara obligatorie", se mentioneaza in
sesizare.

PNL solicita CCR sa constate ca legea este neconstitutionala in ansamblul
sau.

(Sursa: ziare.com)

• Curtea Constitutionala nu isi asuma o decizie privind majorarea
pensiilor cu 40%. Judecatorii amana cazul dupa alegeri

Judecatorii CCR au amanat, miercuri, o decizie privind majorarea
pensiilor cu 40%. Sedinta in care va fi luata o decizie a fost programata
pentru data de 13 ianuarie, dupa alegerile parlamentare.

https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/ccr/
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Parlamentul a votat, pe 22 septembrie, majorarea pensiilor cu 40%,
amendament sustinut de PSD la legea rectificarii bugetare. De asemenea,
potrivit modificarilor facute in comisiile de specialitate si adoptate de
plen, ar trebui majorate si salariile profesorilor din acest an, iar
autoritatile locale ar urma sa primeasca mai multi bani, potrivit Digi 24.

Legea a fost contestata de Guvern la Curtea Constitutionala. "Parlamentul
a ignorat exigentele de previzibilitate ale legii si perspectivele evolutiei
situatiei bugetului consolidat si a economiei generale, cu consecinta
afectarii principiului securitatii juridice", se arata in sesizarea Guvernului,
depusa pe 13 octombrie.

In urma cu doua saptamani, Curtea a amanat o alta decizie importanta
pana dupa alegeri, cea referitoare la impozitarea pensiilor speciale.

(Sursa: ziare.com)

• Numărul actelor de violenţă domestică a crescut alarmant în acest
an în România

Unul dintre efectele tulburătoare ale zilelor şi lunilor de izolare este
creşterea violenţei domestice. Multe femei au fost tratate cu brutalitate de
parteneri. Şi în România, poliţiştii au primit mii de apeluri, unele
disperate. Există cazuri în care victimele au spus - GATA, dar în multe
alte cazuri violenţa continuă şi nimeni nu spune STOP. A comentat acest
subiect, la Tema Zilei, secretarul de Stat al Agenției Naționale pentru
Egalitatea de Șanse între Femei și Bărbați, Luminița Popescu.

Pentru a opri actele de violență este nevoie de intervenția fermă a
autorităților, prin prevederi legale şi decizii rapide. În România, numărul
actelor de violenţă domestică a crescut alarmant în acest an.

De la începutul anului, polițiștii au emis peste 7000 de ordine de protecție
provizorie. Mult mai multe decât anul trecut. Iar în multe situații,
interdicțiile au fost încălcate, chiar dacă acest lucru se pedepsește cu
închisoare până la 5 ani. Nu este însă suficient.

Există însă soluţii independente care pot ajuta victimele să câștige timp în
fața agresorilor.

De Ziua Internațională pentru eliminarea violențelor împotriva femeilor
sunt foarte multe mesaje care cer stoparea acestui fenomen chinuitor.

https://ziare.com/psd/
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/curtea-constitutionala-nu-isi-asuma-o-decizie-privind-majorarea-pensiilor-judecatorii-asteapta-rezultatul-alegerilor-1407054
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Lupta împotriva violenței domestice este marcată și în București, prin
iluminarea în portocaliu a mai multor sedii de instituții importante.

(Sursa: stiri.tvr.ro)

• Studiu Deloitte: jumătate dintre consumatori consideră că noile
experiențe digitale sunt un substitut satisfăcător pentru activitățile
pe care le desfășurau înainte de pandemia de COVID-19

În timpul pandemiei de COVID-19, mai mult de opt din zece consumatori
(82%) au încercat pentru prima dată cel puțin o activitate digitală, cum ar
fi comandarea on-line a produselor alimentare, folosirea unei aplicații
educaționale sau dedicate exercițiilor fizice, potrivit studiului Deloitte
Global Marketing Trends 2021, și mai mult de jumătate dintre aceștia
(53%) consideră că noile lor experiențe on-line sunt un substitut
satisfăcător pentru activitățile pe care le desfășurau înainte de pandemie.
Studiul evidențiază importanța extinderii ecosistemului digital al mărcilor,
aproape o treime dintre respondenți spunând că derularea acestor
activități într-un mediu digital a fost chiar o alternativă superioară
experiențelor în persoană. Studiul a fost realizat la nivel global pe baza
răspunsurilor a peste 2.400 de consumatori din Africa de Sud, China,
Emiratele Arabe Unite, Marea Britanie, Mexic, Qatar, Regatul Arabiei
Saudite și Statele Unite.

Contextul actual schimbă rapid comportamentul consumatorilor, care par
să prefere canalele digitale, 66% afirmând că pandemia i-a făcut să
aprecieze mai mult soluțiile tehnologice de calitate. Criza sanitară a
contribuit nu numai la trecerea către tehnologiile digitale, ci și la crearea
unui model pentru anii următori, conform rezultatelor studiului, 63%
dintre respondenți declarând că vor continua să folosească mult mai des
tehnologiile digitale chiar și după ce pandemia se va încheia.

„Brandurile se confruntă cu situații fără precedent și sunt nevoite să facă
schimbări mai rapid decât oricând, căutând parteneriate în afara
domeniilor lor tradiționale de activitate și folosind soluții digitale pentru a
satisface noile nevoi ale clienților. În ultimele luni, colaborarea dintre
mărci la nivel mondial a fost creativă și a depășit așteptările. Au existat
parteneriate între bănci și cabinete de psihologie pentru a răspunde unor
preocupări asociate problemelor financiare, între producători de
echipamente medicale și companii din sectorul auto pentru a răspunde
cererii, precum și între platforme de tehnologie și jucători din diferite
industrii pentru a furniza servicii de telemedicină.

https://ro.register-deloittece.com/forms/registration.html?docid=101utm_source=Press&utm_medium=CP&utm_campaign=GlobalMktTrends
https://ro.register-deloittece.com/forms/registration.html?docid=101utm_source=Press&utm_medium=CP&utm_campaign=GlobalMktTrends


CNSLR Fratia Revista Presei 26 noiembrie 2020 18

Folosirea intensă a tehnologiei vine și cu provocări, cum ar fi menținerea
interacțiunii fizice cu clienții, interacțiune care nu trebuie înlocuită de
soluții digitale, ci doar sprijinită sau îmbunătățită, iar consecvența între
misiunea si acțiunile brandului devine mai relevantă ca niciodată”, a
spus Ruxandra Băndilă, Director Marketing și Business Development,
Deloitte România.

Studiul Deloitte Global Marketing Trends 2021 subliniază deschiderea
consumatorilor față de mărcile care se concentrează pe îndeplinirea
propriului obiectiv într-o perioadă de criză. Atunci când organizațiile au
un scop clar definit, acțiunile lor au capacitatea de a modela atitudinile
consumatorilor, aproape un sfert dintre respondenți susținând că acțiunile
concertate le-au schimbat pozitiv percepția asupra mărcii, arată studiul.
Mai mult, companiile cu obiective foarte clare pot influența
comportamentul de cumpărare, unul din cinci consumatori menționând că
acțiunile brandului i-au influențat în mod pozitiv decizia de cumpărare.

Contextul pandemiei de COVID-19 a evidențiat importanța unei relații
bazate pe încredere între mărci și consumatori, potrivit studiului. Lipsa de
încredere poate afecta brandul, două treimi dintre respondenți (66%) fiind
la curent cu acțiunile negative întreprinse de companii în timpul
pandemiei, cum ar fi creșterea prețurilor la articolele de bază, acțiuni care
au făcut ca 25% dintre clienți să renunțe la unele mărci. Când vine vorba
de confidențialitatea datelor, consumatorii manifestă mai degrabă lipsă de
încredere în mărci, doar 21% dintre respondenți declarând că sunt de
acord să-și împărtășească datele cu o organizație pentru a o ajuta să ia
măsuri în contextul pandemiei.

Raportul concluzionează că principalele șapte tendințe globale în
marketing pe care mărcile trebuie să se concentreze în 2021 pentru a
construi relații mai solide cu clienții, cu angajații și cu societatea sunt:
claritatea scopului, agilitatea crescută, menținerea experienței umane
directe, întărirea încrederii, cooperarea nemijlocită cu consumatorii,
dezvoltarea ecosistemelor și păstrarea angajaților valoroși.

Deloitte Global Marketing Trends 2021 este rezultatul interviurilor cu
respondenți din întreaga lume și își propune să descopere efectele
tendințelor globale în domeniul marketingului într-un moment în care
lumea se schimbă în mod imprevizibil. Rezultatele sunt disponibile aici.

https://ro.register-deloittece.com/forms/registration.html?docid=101utm_source=Press&utm_medium=CP&utm_campaign=GlobalMktTrends
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Deloitte furnizează la nivel global servicii de audit, consultanță, servicii
juridice, consultanță financiară și managementul riscului, servicii de
consultanță fiscală și alte servicii adiacente către clienți din sectorul
public și privat provenind din industrii variate. Patru din cinci companii
prezente în topul Fortune Global 500® sunt clienți Deloitte, prin
intermediul rețelei sale globale de firme membre care activează în peste
150 de țări și teritorii, oferind resurse internaționale, perspective locale și
servicii de cea mai înaltă calitate pentru a aborda provocări de business
complexe. Obiectivul Deloitte este să creeze un impact vizibil în societate
cu ajutorul celor peste 330.000 de profesioniști ai săi.
Deloitte România este una dintre cele mai mari companii de servicii
profesionale din țara noastră și oferă, în cooperare cu Reff & Asociații |
Deloitte Legal, servicii de audit, de consultanță fiscală, servicii juridice,
de consultanță în management și consultanță financiară, servicii de
managementul riscului, soluții de servicii și consultanță în tehnologie,
precum și alte servicii adiacente, prin intermediul a 2.000 de
profesioniști.

(Sursa: hotnews.ro)

• Virgil Popescu: Elcen va ieși din insolvență

Ministrul Economiei Virgil Popescu a anunțat miercuri că producătorul
de energie termică din București, ELCEN, va ieși din insolvență.
Ministrul susține că a fost găsită soluția cu Ministerul Finanțelor și cu
ANAF în așa fel încât să fie compensate datoriile și tăiate penalitățile, în
baza OUG 69/2020.

"Ieri am avut discuții cu administratorul special de la Elcen și vreau să vă
zic că Electrocentrale București, Elcen, va ieși din insolvență. Am găsit
soluția, se fac deja împreună cu ANAF, pe ordonanța 69, compensările în
așa fel încât penalitățile la bugetul de stat să fie tăiate, iar Elcen în foarte
scurt timp va ieși din insolvență. S-a găsit această soluție, în așa fel încât,
printr-o compensare largă cu Ministerul de Finanțe și ANAF, să se poată
folosi Ordonanța 69 de stingere a debitelor și de tăiere a penalităților", a
declarat Virgil Popescu.

Ministrul a mai spus că după ieșirea din insolveță, Elecen va putea accesa
fondurile europene pentru retehnologizare.
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OUG 69 prevede anularea dobânzilor și penalităților aferente obligaţiilor
bugetare principale restante la data de 31 martie 2020.

Elcen este în insolvență din octombrie 2016.
(Sursa: hotnews.ro)

• Schimbări în Banca Internațională de Investiții, controlată de
Rusia: România va avea același vicepreședinte pentru încă 5 ani,
propunere venită din Rusia și susținută de ministrul Florin Cîțu

Mandatul lui Alexandru Florescu, românul care este încă din 2016
vicepreședinte al Băncii Internaționale de Investiții (BII), instituție
financiară controlată de Rusia, va fi prelungit cu încă 5 ani, potrivit unui
Memorandum inițiat de Ministrul Finanțelor Florin Cîțu și aprobat
săptămâna trecută de Guvern. Cîțu subliniază că propunerea de prelungire
a mandatului lui Florescu a venit de la președintele BII, (n.a rusul
Nikolay Kosov) și că este singura posibilitate ca România să-și păstreze
această funcție în bancă. În caz contrar funcția s-ar fi scos la concurs între
celelalte state membre.

Guvernul PNL condus de Ludovic Orban a adoptat săptămâna trecută un
Memorandum pentru prelungirea cu încă 5 ani a mandatului lui Alexndru
Florescu în funcția de vicepreședinte al Băncii Internaționale de Investiții
(BII), instituție financiară internațională controlată de Rusia, din care mai
fac parte guvernele Bulgariei, Ungariei, Vietnamului, Cubei, Mongoliei,
Federației Ruse, României, Cehiei şi Slovaciei.

Memorandumul a fost inițiat de minstrul Finanțelor Florin Cîțu, care
și-a motivat astfel decizia de susținere a acestei decizii:

 "Prin scrisoarea BII nr. 16-23/122/08.10.2020, Banca aduce la
cunoștința statelor membre încetarea la data de 31/12/2020 a
mandatelor dlui. J. Kollar, prim-vicepreședinte, dlui. Alexandru
Florescu, vicepreședinte și respectiv al dnei. R. Kyuchukova,
vicepreședinte, numiți în anul 2016.

 Astfel, președintele BII propune prelungirea mandatului dlui.
Alexandru Florescu având în vedere realizările remarcabile ale
acestuia în atragerea de surse de finanțare, derularea operațiunilor
de trezorerie, interacțiunea cu agențiile de rating și auditorii
externi,

https://iib.int/en
https://iib.int/en/directorate/2
https://iib.int/en/directorate/2
https://sgg.gov.ro/new/proiectele-de-acte-normative-care-ar-putea-fi-incluse-in-sedinta-guvernului-romaniei-din-18-11-2020/
https://sgg.gov.ro/new/proiectele-de-acte-normative-care-ar-putea-fi-incluse-in-sedinta-guvernului-romaniei-din-18-11-2020/
https://iib.int/en/directorate/4
https://iib.int/en/directorate/4
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-11-25-24442248-0-memo-6.pdf


CNSLR Fratia Revista Presei 26 noiembrie 2020 21

motiv pentru care se consideră că numirea sa pentru un nou
mandat de vicepreședinte ar avea o contribuție semnificativă la

asigurarea continuității în cadrul operațiunilor Băncii pentru
următorii cinci ani.

 Domeniile coordonate în prezent de acesta sunt: departamentul
financiar (raportare financiară, bugetare, planificare strategică,
modelare financiară, relația cu agențiile de rating și auditorii
externi), back-office operațiuni bancare, departamentul IT și
departamentul de management al activelor și pasivelor ALM.

 De asemenea, dl. Alexandru Florescu are rolul de președinte al
Comitetului de Credite BII.

 Menționăm că, în conformitate cu prevederile art.1.4 din
Principiile de bază privind componența Conducerii Executive
BII, membri acesteia sunt numiți pe bază de merit, prin
concurs deschis în statele membre ale Băncii. Totodată, în
cazul de față, procedura se bazează pe excepția prevăzută la
secțiunea 3.2 a documentului menționat, unde se stipulează că
prelungirea mandatului se poate aproba de Consiliul
Guvernatorilor BII fără concurs, la propunerea Președintelui
Conducerii Executive.

 Astfel, România devine beneficiară a acestei excepții, putând
păstra poziția de vicepreședinte, doar prin prelungirea
mandatului dlui. Alexandru Florescu pentru un nou termen de
5 ani. În caz contrar, poziția de vicepreședinte se vacantează și
va putea fi ocupată prin concurs deschis în statele membre BII.

 Având în vedere cele menționate, coroborat cu necesitatea și
interesul României de a menține pentru următorii cinci ani pe
poziția de vicepreședinte BII a unui reprezentant din România,
Ministerul Finanțelor Publice (MFP) susține propunerea de
prelungire a mandatului dlui. Alexandru Florescu, pentru
poziția indicată.

 Dorim să menționăm că în perioada 2016-2020, dl. Alexandru
Florescu, în calitate de vicepreședinte BII a contribuit semnificativ
la procesul de reformă al Băncii cu implicații directe și favorabile
României în calitate de acționar al BII.

 De-a lungul celor cinci ani de mandat, dl. Alexandru Florescu a
facilitat cooperarea strânsă, eficientă și transparentă între Bancă și
MFP pentru rezolvarea unor aspecte de importanță majoră pentru
acționarii Băncii. Totodată, putem menționa faptul că numărul de
angajați români ai BII în poziții cheie a crescut semnificativ în
ultimii 5 ani, un rol important în acest sens avându-l sprijinul
acordat în calitate de vicepreședinte al reprezentantului României.
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 La momentul actual, România deține poziția de director al
departamentului de atragere fonduri al BII și de director al
departamentului de control intern. În plus, există un coordonator
român al tuturor investițiilor desfășurate de BII în țara noastră.

 Conducerea Executivă BII a transmis în mod repetat autorităților
române aprecieri pozitive referitoare la activitatea desfășurată în
cadrul Băncii.

 În ceea ce privește mutarea sediului BII de la Moscova, Federația
Rusă la Budapesta, Ungaria, menționăm că partea română nu a
finalizat procedurile interne pentru acceptarea rezoluţiei
Consiliului guvernatorilor Băncii Internaționale de Investiții
adoptată la cea de a 108-a reuniune (rezoluţia III din Protocolul
1/110), la 4 decembrie 2018, la Havana, privind art.2 paragraful 6
din Statutul Băncii Internaționale de Investiții, semnat la 10 iulie
1970 la Moscova.

3. Elemente de mandat funcție de interesele României și de
strategia de țară convenită cu instituția financiară
internațională

 Pe perioada mandatului următor, dl. Alexandru Florescu va trebui
să depună toate eforturile profesionale necesare pentru adoptarea
de către Conducerea Executivă BII a unor decizii care să asigure o
activitate echilibrată și o implementare sustenabilă a strategiei de
dezvoltare a BII în vederea îndeplinirii angajamentelor Băncii față
de acționari.

 De asemenea, va urmări și va susține implementarea strategiei de
țară a Băncii pentru România, după cum a fost convenită cu
autoritățile române, cu accent pe sprijinirea sectorului
întreprinderilor mici și mijlocii, promovarea comerțului exterior și
a proiectelor de dezvoltare care pot contribui la creșterea și
diversificarea economiei naționale.

 Acționând în calitate de funcționar internațional, dl. Alexandru
Florescu va contribui la menținerea unui dialog constant și a unui
schimb de informații eficient între managementul BII și autoritățile
române, pentru a permite pregătirea pozițiilor optime ale delegației
române în ceea ce privește participarea țării noastre la această
instituție financiară internațională."
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Scandalul din 2019 dintre Florin Cîțu și Eugen Teodorovici pe tema
Băncii Internaționale de Innestiții

Banca Internațională de Investiții (BII), al cărei sediu a fost mutat de la
Moscova la Budapesta în luna iunie a acestui an, este o instituţie
multilaterală de dezvoltare care promovează dezvoltarea socială şi
economică între statele sale membre. Banca a fost înfiinţată la data de 10
iulie 1970 şi înregistrată la Secretariatul Naţiunilor Unite cu numărul de
înregistrare 11.417. România a ratificat aderarea la BII în data de 28
ianuarie 1971.

BII a intrat în atenția media în luna martie a anului 2019 când senatorul
PNL, Florin Cîțu, a acuzat Guvernul controlat atunci de Liviu
Dragnea de înțelegeri cu rușii, trădând interesele economice ale
României.

Cele mai multe acuzații s-au îndreptat împotriva ministrului Finanțelor
Eugen Teodorovici, despre care Cîțu se întreabă dacă este spion rus. Cîțu
susținea atunci că vehiculul financiar prin care Rusia ar urma să obțină
control asupra unor zone economice din România ar fi Banca
Internațională de Investiții (BII), în conducerea căreia a fost numit
Teodorovici, în luna noiembrie 2018. Senatorul PNL mai acuza că
Teodorovici ar avea diverse privilegii și imunități pe teritoriul României
în baza funcției pe care o deține la BII.

 Pentru detalii citește: Acuzații foarte grave ale senatorului Florin
Cîțu la adresa ministrului finanțelor: Este spion rus? O bancă
internațională, cu sediul la Moscova, va fi principalul partener al
Fondului Suveran, așa cum a promis Teodorovici în Cuba

Teodorovici a reacționat în data de 2 aprilie 2019, pe Facebook, la
acuzațiile repetate ale senatorului liberal Florin Cîțu legate de funcția de
guvernator pe care o deține la Banca Internațională de Investiții.
Teodorovici l-a contrazis pe Cîțu, susținând că nu beneficiază de
privilegii, imunități sau scutiri de taxe și impozite pe teritoriul României
sau într-un alt stat membru al acestei bănci.

Potrivit lui Teodorovici, privilegiile și imunitățile Guvernatorilor Băncii
Internaționale de Investiții, în conformitate cu dispozițiile art. 14.3 din
Statutul Băncii, se limitează strict la îndeplinirea atribuțiilor oficiale ale
acestora în calitate de guvernatori.

https://iib.int/en/articles/international-investment-bank-headquartered-in-budapest-will-focus-on-further-sustainable-developmen?fbclid=IwAR01a9tDRXC3dppU3WDcY9FFDNakLHwExhULFbuPaEdYNqVHrkvWeuN-5pI
https://iib.int/en/articles/international-investment-bank-headquartered-in-budapest-will-focus-on-further-sustainable-developmen?fbclid=IwAR01a9tDRXC3dppU3WDcY9FFDNakLHwExhULFbuPaEdYNqVHrkvWeuN-5pI
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23041519-acuzatii-foarte-grave-ale-senatorului-florin-catu-adresa-ministrului-finantelor-este-spion-rus-banca-internationala-sediul-moscova-principalul-partener-fondului-suveran-asa-cum-promis-teodorovici-cuba.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23041519-acuzatii-foarte-grave-ale-senatorului-florin-catu-adresa-ministrului-finantelor-este-spion-rus-banca-internationala-sediul-moscova-principalul-partener-fondului-suveran-asa-cum-promis-teodorovici-cuba.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23041519-acuzatii-foarte-grave-ale-senatorului-florin-catu-adresa-ministrului-finantelor-este-spion-rus-banca-internationala-sediul-moscova-principalul-partener-fondului-suveran-asa-cum-promis-teodorovici-cuba.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23041519-acuzatii-foarte-grave-ale-senatorului-florin-catu-adresa-ministrului-finantelor-este-spion-rus-banca-internationala-sediul-moscova-principalul-partener-fondului-suveran-asa-cum-promis-teodorovici-cuba.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-23041519-acuzatii-foarte-grave-ale-senatorului-florin-catu-adresa-ministrului-finantelor-este-spion-rus-banca-internationala-sediul-moscova-principalul-partener-fondului-suveran-asa-cum-promis-teodorovici-cuba.htm
https://economie.hotnews.ro/stiri-finante_banci-23064158-eugen-teodorovici-contrazice-florin-citu-calitate-guvernator-bancii-sediul-moscova-ministrul-finantelor-publice-nu-beneficiaza-scutiri-taxe.htm
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Prin urmare, acestea au efect DOAR în legătură cu participarea la
reuniunile Consiliului Guvernatorilor, fără a influența în vreun fel
obligațiile și îndatoririle rezultate din relațiile juridice dintre autoritățile
statului membru ai cărui cetățeni sunt reprezentantul în Consiliul
Guvernatorilor, sau supleantul său.

În prezent România este în continuare al 5-lea mare acționar în această
bancă (vezi aici ultima prezentare a BII către investitori - septembrie
2020) și este așteptată să facă noi contribuții financiare conform
obligațiilor asumate în anii anteriori. Anul trecut, România și-a majorat
participația în BII, după ce a virat cu 3,6 milioane euro la capitalul acestei
instituții.

(Sursa: hotnews.ro)

• Olanda se opune ca România să intre în Schengen, dar cere o
'minizonă Schengen', pentru că tot mai mulți migranți o preferă

Partidul liberal olandez VVD al premierului Mark Rutte a propus
miercuri crearea unei ''minizone Schengen'' pentru ca un grup de state ale
UE să-şi poată închide împreună graniţele în cazul unei creşteri a
migraţiei către Europa, dar cu măsuri pentru a nu afecta fluxurile
comerciale, relatează agenţia EFE.

O deputată membră a acestui partid, Bente Becker, a argumentat că
''există un mare risc'' ca, în perioade de criză financiară, mulţi imigranţi să
aleagă Olanda ''datorită prosperităţii acesteia'', motiv pentru care guvernul
olandez trebuie să fie pregătit să ''păstreze controlul'', în aşteptarea unui
nou sistem european de azil, scrie agerpres.ro.

Amintind de atacul terorist comis în octombrie de un migrant tunisian în
oraşul francez Nisa, ea a apreciat că o ''minizonă Schengen'' le-ar permite
mai multor ţări să-şi închidă în mod coordonat frontierele în faţa
migranţilor într-o ''situaţie de urgenţă'' în care afluxul de refugiaţi ar scăpa
de sub control, dar menţinând fluxurile comerciale transfrontaliere.

Potrivit aceleiaşi deputate, însuşi premierul Rutte a susţinut că, în lipsa
unui ''control adecvat'' al frontierelor externe ale UE, ar trebui examinată
o modalitate alternativă de supraveghere a frontierelor, o propunere mai
''radicală'' care ar afecta libera circulaţie a persoanelor şi bunurilor în
interiorul UE.

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-11-25-24442255-0-investor-presentation-1.pdf
https://www.agerpres.ro/


CNSLR Fratia Revista Presei 26 noiembrie 2020 25

Sistemul european de azil ''este în faliment'' şi, cu toate că menţinerea
frontierelor deschise ''aduce un avantaj economic, plătim preţul imigraţiei
ilegale'' din cauza unor ţări ca ''Grecia şi Italia, care ne cer ajutor pentru
că sunt invadate de bărci cu migranţi'', mai spune deputata liberală
olandeză, care consideră că ''putem crea un sistem european de azil mai
strict şi, în acelaşi timp, să elaborăm un plan pentru a ne proteja mai bine
în vreme de criză''.

(Sursa: Agerpres)
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